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Deltagere: Kenneth Høfler, Birte Juul Pedersen, Helge Larsen, Birgit Stokbro, Anette Guldfeldt, Bir-

ger Brix, Annette Lønk, Torben Nymann og Gert Thorsen 

Fra administrationen: Forretningsfører Pia Hesselvig (referent) 

 

 

 

Dagsorden:  
  

1. Godkendelse af seneste mødereferat 
2. Orientering fra formanden 
3. Orientering fra administrationen 
4. Byggeri og renoveringer 
5. Pulje til boligplacering af hjemløse 
6. Fælles udlejningsaftale for alle boligorganisationer i Aalborg Kommune 
7. Udlejningssituationen 
8. Eventuelt  

 

 

1. Godkendelse af seneste mødereferat 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen foretager endelig godkendelse referat fra organisationsbe-
styrelsesmøde den 31. august 2022.  
 
Beslutning: 
Der var følgende kommentarer til referatet:  
57-0: Birte oplyste, at der har været afholdt møde mellem hende, Kenneth og Andreas fra byggeafde-
lingen, og alle misforståelser er ryddet af vejen. Fremover deltager byggeafdelingen i nogle møder 
om året med Aalborg-organisationen. 
 
Formandstur: Anette havde ønsket, at forklaringen på den aflyste Wien-tur havde fremgået af refera-
tet. Årsagen til aflysningen vedrører økonomien i selskabet.  
 
Ud over disse bemærkninger blev referatet godkendt som indstillet. 
 
 
2. Orientering fra formanden 
Kenneth orienterer om nyt siden seneste møde. Beretningen vedlægges referat. 
 
Birte supplerede med, at kredsbestyrelsen får besøg af BL´s nye formand på tirsdag.  
 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen tager orienteringen til efterretning 
 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet. 
 
Der var en dialog om udfordringer med udbetaling af varmecheck pga. fejlregistreringer i BBR.  
 
 

3. Orientering fra administrationen  

Tagudskiftning i 161-0, Højriisparken 
Pia orienterede om udfordringer med huslejestigningen i forbindelse med tagudskiftningen i 161-0. 
Projektet er gennemført inden for anlægsbudgettet, men pga. det ændrede renteniveau er den fakti-
ske huslejestigning højere end det, der oprindelig blev vedtaget på afdelingsmøde.  
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Beslutning: 
Organisationsbestyrelsen ønsker der afholdes et nyt beboermøde, hvor beboerne forholder sig til den 
nye, forhøjede huslejestigning. Organisationsbestyrelsen har en forventning om, at beboerne vil for-
stå situationen, og godkende stigningen.  
Administrationen sørger for, at punktet kommer på dagsordenen til det kommende afdelingsmøde, og 
driftschefen deltager i mødet og motiverer punktet.  
 

4. Byggeri og renoveringer 

Lukket punkt  
 
5. Pulje til boligplacering af hjemløse 
Fra Aalborg Kommune har vi fået en henvendelse, idet kommunen har fået mulighed for at ansøge 
om puljemidler, som vil kunne give et fast tilskud til huslejen i almene familieboliger, hvor den bolig-
søgende har et akut boligbehov og en lav betalingsevne. Deltagelse i puljen vil kunne sænke husleje-
udgiften for de konkrete borgere over en årrække. Inden Kommunen søger om puljemidlerne, forhø-
rer den sig nu ved de almene boligorganisationer, om vi er interesseret i at samarbejde om dette.  
I november 2021 indgik folketinget en aftale om midler til støtte af almene boliger og initiativer, der 
skal afhjælpe hjemløshed. Som en del af indsatsen er der oprettet en pulje, hvis formål er at under-
støtte kommunernes arbejde med Housing First tilgangen, hvor man via et tilskud vil kunne nedsætte 
huslejen i eksisterende almene familieboliger. Hensigten er at opnå en husleje i boligerne på ca. 
3.500 kr. pr. mdr. eksklusivt forbrug. Der kan gives tilskud til en almen boligorganisation på 15.000 kr. 
årligt pr. bolig til nedsættelse af huslejen. Tilskuddet vil blive ydet i 4 år, hvorefter beløbet aftrappes. 
Boligerne skal have en husleje, før tilskuddet, på mellem 4.500 – 5.000 kr./mdr. ekskl. forbrug, og de 
må ikke være beliggende i et udsat boligområde eller i et forebyggelsesområde. Konkret er det Udbe-
taling Danmark (UDK), som skal udbetale tilskuddet til de relevante almene boligorganisationer. Se i 
øvrigt vedlagte mail fra Aalborg Kommune. 
 
For Lejerbo Aalborgs vedkommende er følgende afdelinger i spil: 
Afdeling 57-0: 10 boliger   
Afdeling 76-0: 2 boliger  
Afdeling 158-0: 1 bolig  
Afdeling 169-0: 10 boliger  
Afdeling 406-0: 6 boliger  
Afdeling 445-0: 2 boliger  
 
Det indstilles, at organisationsbestyrelsen drøfter sagen og træffer en beslutning om, hvorvidt den er 
interesseret i at indgå i et samarbejde med kommunen. 
 
Beslutning: 
Bestyrelsen besluttede, at de gerne vil indgå i et samarbejde med kommunen omkring boligplacering 
af hjemløse. Det er et godt tiltag, som bestyrelsen gerne vil støtte.  
 
 
6. Fælles udlejningsaftale for alle boligorganisationer i Aalborg Kommune 
Fra Aalborg Kommune har vi modtaget en revideret tidsplan vedr. fælles udlejningsaftale. Ændringen 
skyldes, at Aalborg Kommune (Job og Velfærd) skal implementere et nyt boligsystem i efteråret og 
flytte data dertil, samt den store opgave vedr. ukrainere, som er kommet ind hen over sommerferien 
og skal boligplaceres i september/oktober. Dette betyder, at fælles udlejningsaftalen rykkes til igang-
sættes den 1. januar 2023. Tidsplanen for ”Fælles Udlejningsaftalen” ser således ud:  
 
Den 14. juni 2022 Præsenteret i Aalborg Bo  
’Den 29. juni 2022 Præsenteret i Boligudvalget  
’Den 6. oktober Præsenteres i By- og Landskabsudvalget, til godkendelse  
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Den 14. november Præsenteres i Aalborg Byråd, til godkendelse  
Den 1. januar 2023 Ikrafttrædelse af Fælles Udlejningsaftalen (Ændret fra 1. oktober 2022) 
 
Beslutning: 
Kenneth gennemgik hovedtrækkene i den nye, fælles udlejningsaftale. Bestyrelsen tog orienteringen 
til efterretning og er enig i, at Lejerbo Aalborg tilslutter sig aftalen.  
 
 
7. Udlejningssituationen  

 
Beslutning: 
Godkendt som indstillet.  
 
 
8. Eventuelt  
Anette gjorde opmærksom på, at deres regnskabsmateriale ikke er kommet til tiden.   
 
Birger fortalte om en god, lille folder der ligger i ”bestyrelsens værktøjskasse” på Lejerbos hjemme-
side. Folderen kan bruges til at motivere flere til at stille op til bestyrelser. Den kan med fordel udde-
les til beboerne i forbindelse med afdelingsmøde.  
 
Birte spurgte til håndtering af klager, og om formanden orienteres omkring klager. Indtil nu har det 
været sådan, at administrationen håndterer husordensklager og har i den forbindelse ikke orienteret 
bestyrelsen om klager.  
 
 
 
Godkendt d. 3/10- 2022 
 
Kenneth Høfler  
____________________ 
Formand 
 


